
Példaértékű pillanatokat rejtett magába a vasárnap esti, legutóbbi Sztárbox sport
eseménnyé gyúrt showműsora. Az kicsit lesújtó lehet, hogy az eseményről száz bőrt lehúzó
sajtó, bulvár és közösségi média talán fel sem figyelt arra.

A shownak köszönhetően ma már a fél ország bunyózik, mindenkinek van véleménye, és
szinte mindenki szurkol. Fordulóról fordulóra  minden résztvevő sztárról elmondják edzői és
a mindenkori holdudvar tagjai, hogy a soron következő celeb  mekkora alázattal készül fel a
megmérettetésre. A nézők várják a küzdelmet, nem kevésbé az azt megelőző parádét,
verbális, és kommunikációs adok-kapok következő elemét, amit a viharos gyorsasággal  profi
bokszolói liszensszel felvértezett színészek, énekesek, focisták igyekeznek is biztosítani.
Ezektől a “bokszolóktól” pedig valóban, nem lehet elvitatni, hogy hatalmas erőfeszítésekkel
és kompromisszumok árán készülnek fel egy-egy mérkőzésre. 

Vasárnap már a közvetítés alatt felrobban az online világ. Előbb Mészáros András színész 
és Czutor Zoltán  énekes, zenész összecsapásától volt minden hangos, már ameddig az
tartott.  Nem alaptalanul, hiszen  az első menetben Czutor technikai kiütéssel vesztett, azaz

https://24.hu/elet-stilus/2024/09/23/sztarbox-2024-meszaros-andras-czutor-zoli-bedobott-torolkozo-azt-erzem-hogy-meg-birtam-volna/


edzője még azelőtt bedobta a törölközőt, hogy a soron következő Shane Tusuphoz hasonlóan
sorozatosan padlóra került volna. A közvélemény és a sportszakma ingerküszöbét nem érte
el az, ami azt követően történt. Olyannyira nem, hogy a kicsit később Shane Tusupot szó
szerint letaglózó Torghelle Sándor sportolói érdeme is ködbe veszett az mögött, ahogyan a
közvélemény szerint az amerikai úszóedző meg lett alázva.

Na nem a meccsen, hiszen ott “csak” kikapott. Nem kicsit, nagyon! Hanem a mérkőzés után.
A nézők és így a média felfigyelt arra, hogy még a bírónak is kiosztott egy ütést, azt is
mindenki figyelmesen észrevette, hogy Shane Tusup majdnem sírógörcsöt kapott. Ezt
mondjuk, ha nem vette volna valaki észre, akkor Kokoék az élő adásban felhívták rá a
figyelmet. Mint ahogy azt a csontot is szívesen rágcsálgatja “mindenki”, hogy sértődötten
elhagyta a ringet már az interjúk előtt és kihagyta a meccsek után szokásos sportszerűségi
köröket.

Hát igen, ez nem volt túl előnyös húzás egy világhírű sport szakembertől. Nem találtam,
pedig kerestem, olyan értelmezést, ami arra utalna, hogy esetleg nem érezte magát kirívóan
jól és nem kívánt milliók előtt a ringbe hányni. Persze semmi nem igazolja, hogy ilyesmi
történt volna, de már tudjuk, hogy éppen az előző heti show során, mással ez megtörtént.
Lehet Shane megalázónak érezte a vereséget, hiszen sokak szerint nem kis arccal vágott
bele a projektbe. 

A két említett mérkőzés nézői  nem maradtak emóciók nélkül és annak hatása alatt élték
meg a bunyó látványát. Sokan szorítottak a leginkább szimpátia alapján kiválasztott
kegyeltjeiknek, vagy éppen aggódtak értük. Nem is lehetet ez másképp azoknak a
nemegyszer még a néző zsigereibe is behatoló ütések láttán. Valószínűleg többekből –én is
közéjük tartozom– az aggódás, féltés, és könyörület iránti vágy is feltört.       

A social media és a bulvár oldalain tetten érhető , hogy   Mészáros András és Czutor Zoltán
bunyója is ilyen volt. Én kimondottan megkönnyebbültem a fehér törölköző láttán. Még talán
hangosan is kimondtam: Jó, megúszta!
Ennek az úgyszintén egyfelvonásos meccsnek a végén jött az, ami igazán példaértékű.
Ugyan némi sajnálatot is kiválthatott Czutor csalódottsága és csak elképzelni tudjuk azt,
ahogyan a vesztes fél ilyenkor a sok befektetett munkát és áldozatot hiábavalónak érzi.
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Az eredményhirdetés után, és még a megemelkedett adrenalin dominanciája alatt
jöttek az interjúk. Héder Barna előbb Czutort kérdezte, aki a meccsről olyan képet
alkotott, ami arra enged következtetni, hogy nem elégedetlen a teljesítményével
és bár úgy véli még bírta volna, de azért szerinte győzött a jobbik fél, illetve
elfogadja a szakemberek álláspontját.
A műsorvezető ezt követően az edzőhöz, Berki Ferenc Sr-hoz fordult és kérte az ő
véleményét is. 
Berki arcán az egész riport alatt valami mélyreható töprengés ült ki. Nem nagyon,
csak annyira, hogy az érzelmek és a higgadtság ne engedjenek érzelmeibe
mélyebb betekintést. Majd megszólalt:

— Az edzői stáb tudása kevés volt ehhez a feladathoz, tovább kell képezni magunkat.
— Magatokat?
— Igen!
— Miben kell tovább képeznetek magatokat? Meglepett ez a vélemény.
— Mindenben, kevés volt az, amit tudtunk adni.



Megható őszinteség volt a szemében és a válaszaiban. Semmi kimagyarázás, semmi
hivatkozás arra, hogy Czutor tizenhárom évvel idősebb ellenfelénél, semmi duma arról, hogy
a stratégia így vagy úgy.

Az énekes és a színész meccse sokakban komoly érzelmeket váltott ki, így az érzelmi
megközelítés már előre volt csomagolva. Mindegy! Az, amit láttam nem a megalázás, hanem
az alázat volt.

Az edző szinte magára vette a “felelősséget”, magát, csapatát hibáztatta. Talán ezzel is
támogatni kívánta sportolóját a tisztességes vereségben. Nem vagyok sportember, főleg a
küzdősport nem képezi a világom origóját, így eddig nem is tudtam ki az a Berki Ferenc Sr,
mint ahogyan az összes többi felkészítő edzőről sem tudok semmit. Én csak egy show
műsort nézek. Ezen a ponton azonban már érdekel, ki ő?

A mérkőzés előtt a ringspeaker elmondta, hogy több mint 300 amatőr és 40 profi bokszolót
nevelt ki, edzett és kísért el a siker útján a 18 éves edzői pályafutása alatt.

Nem kellet megerőltetni magam, hogy megtudjam, komoly szakemberről van szó. A
PROFIBOX.HU múltév decemberében tett közzé egy Fenyvessy Gábor által készített 
riportot vele. Úgy mutatta be, hogy a  magyar profiboksz-élet egyik izgalmas alakja, aki
edzőként nagy elhivatottsággal és energiával vezeti tanítványait. Berki Ferenc Sr-t a
Testnevelési Egyetem tanárai vizsgáztatták és 12 év bokszolói múlttal, 42 évesen lett
hivatalosan edző. Véleménye szerint  

a kemény munka az alap, ha ehhez van tehetség is, abból lehet világbajnok. 70%
munka, 30 % tehetség.

Berki Ferenc Sr hivatásos edző, ebből él, tartja fenn vállalkozását. Minden bizonnyal fontos,
hogy növendékei megbízzanak szaktudásában. Ennek ellenére tegnap este nem a
magyarázkodást, ködösítést választotta, hanem több évtizedes szakmai múltjából az alázatot
választotta sportága és az ország előtt. Pedig volt választása.  Én úgy gondolom, a legutóbbi
Sztárbox igazi üzenete ez az alázat volt.
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